
 Besluitenlijst van de openbare vergadering van
de Raadscommissie van de gemeente Dalfsen,

d.d. 12 oktober 2015

Aanwezig:
Voorzitter H.A.J. Kleine Koerkamp
Griffier H.J. van der Woude
Raadsleden:
Gemeentebelangen J.G. Ellenbroek, E.J. Hof, G.M.M. Jutten, mw. H.G. Kappert, P.B.M. Meijerink, 

J.G.J. Ramaker, A. Schuurman, mw. I.G.J. Snijder-Haarman
CDA A.C. Koetsier, R.H. Kouwen, mw. J. Schiphorst-Kijk in de Vegte 
ChristenUnie mw. H. Lassche-Visscher, A. Nijburg, L.M. Nijkamp
PvdA -
D66 -
VVD R.P. Schuring

Commissieleden
D66 H. de Graaf (ter vervanging van dhr. Rooijakkers)
PvdA mw. J.M.A. Eilert-Herbrink (ter vervanging van dhr. Wiltvank)

Afwezig:
J.T.P.M. Rooijakkers (D66), J.J. Wiltvank (PvdA), T.B.M. Logtenberg (CDA), mw. A.J. Ramerman 
(CDA), J.W. Uitslag (CDA) J. Leegwater (griffier)

Tevens aanwezig:
Wethouders N.L. Agricola, R.W.J. van Leeuwen en M.R.H.M. von Martels, 
burgemeester H.C.P. Noten, directeur A. Goeree, ambtelijke ondersteuning: dhr. P. La Roi 
(agendapunt 4), mw. E. Klunder (agendapunt 5), dhr. D. Roemerts (agendapunt 6) en dhr. M. Fernim 
(agendapunt 7)

AGENDAPUNT COMMISSIEADVIES/BESLUIT
1. Opening De voorzitter opent de vergadering om 19:30uur. 

Dhr. Rooijakkers is afwezig en wordt vervangen 
door dhr. De Graaf.
Dhr. Wiltvank is afwezig en wordt vervangen door 
mevr. Eilert.

2. Spreekrecht burgers 1. Mevrouw Schömaker namens het 
Vrijwilligerspunt Landstede aangaande het 
agendapunt ‘5. Vrijwilligers en 
mantelzorgbeleid 2016-2020’.

2. Mevrouw Van der Kamp aangaande het 
agendapunt ‘5. Vrijwilligers en 
mantelzorgbeleid 2016-2020’.

3. De heer Sibelt namens Stichting Welzijn 
Ouderen Lemelerveld aangaande het 
agendapunt ‘5. Vrijwilligers en 
mantelzorgbeleid 2016-2020’.

3. Vaststelling agenda De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.
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4. Haalbaarheidsonderzoek 
Kulturhusconcept Nieuwleusen
1. De startnotitie “Samen komen tot de 

kern” vast te stellen.
2. Voor het deelproject realisatie 

Kulturhus (herbestemming 
Rabokantoor), de fase 2 uit te voeren 
en voor de verbouw een krediet 
beschikbaar te stellen van € 1,3 
miljoen, hiervoor een 
bestemmingsreserve te vormen ter 
dekking van de kapitaallasten en 
deze dekkingsreserve te voeden door 
een bijdrage van eveneens € 1,3 
miljoen uit de Algemene reserve vrij 
besteedbaar.

3. Kennis te nemen van het rapport 
“Sporthal De Schakel: renovatie of 
nieuwbouw?” en te kiezen voor 
nieuwbouw van de sporthal.

4. Voor het deelproject realisatie nieuwe 
sporthal, de fase 2 uit te voeren en 
voor de bouw een aanvullend krediet 
beschikbaar te stellen van € 2,4 
miljoen, hiervoor een 
bestemmingsreserve te vormen ter 
dekking van de kapitaallasten en 
deze dekkingsreserve te voeden door 
een bijdrage van het zelfde bedrag uit 
de Algemene Reserve vrij 
besteedbaar.

5. Voor genoemde aanvullende 
onderzoeken binnen het project een 
krediet beschikbaar te stellen van 
€ 110.000 en deze kosten te dekken 
uit de Algemene reserve vrij 
besteedbaar.

6. Voor de gemeentelijke 
projectorganisatie en –leiding tijdens 
fase 2 een krediet beschikbaar te 
stellen van € 160.000 en deze kosten 
te dekken uit de Algemene reserve 
vrij besteedbaar.

7. De begroting dienovereenkomstig te 
wijzigen.

Het CDA geeft rondom drie thema’s haar 
inhoudelijke visie. Samen sterk in de kern voor 
een vitaal dorp, sluit aan bij de visie van het CDA. 
Versterking leerlijnen in het onderwijs en de 
combinatie van de verschillende functies in het 
middengebied. Het CDA wil investeren in 
samenwerking en niet alleen in stenen. Belangrijk 
is om te komen tot één 
programmeringscommissie die de samenwerking 
coördineert.
CDA is van mening dat alle participanten  
meedoen. Bij go or no go moet het eindplaatje 
duidelijk zijn. Ook verkeersveiligheid daarin 
meenemen
Positionering van gebouwen rondom dient plaats 
te vinden rondom één as. Dit pleit voor optimale 
flexibiliteit, bijvoorbeeld door modulair te bouwen. 
Ook het beheer in één hand van alle gebouwen. 
Het CDA kan instemmen met het voorstel van het 
college.

Gemeentebelangen geeft aan dat investeren in 
samenwerking belangrijk is en niet alleen in 
gebouwen. Belangrijk is om geld vrij te maken 
voor de haalbaarheidsonderzoeken. Het 
middengebied kan meehelpen om een mooie 
dorpskern in Nieuwleusen te realiseren. 
Renoveren is een optie voor een korte periode. 
Gelet op de kosten is Gemeentebelangen 
voorstander voor nieuwbouw. 
De fractie geeft aan dat het beheer in één hand 
moet komen. Het campus idee wordt omarmd. 
Realiseer veilige zones door de panden zoveel 
mogelijk te plaatsen aan de zijkant. De fractie pleit 
voor het instellen van een monitoringscommissie. 
Gemeentebelangen stemt in met voorstel. 

ChristenUnie geeft aan veel waarde te hechten 
aan het samenwerken en elkaar versterken. Het 
middengebied vormt de verbinding tussen noord 
en zuid. Welzijn en cultuur samenbrengen in de 
Rabobank als kulturhus is een goede keuze. De 
ChristenUnie stelt daarbij de vraag of dit 
voldoende geschikt te maken is en kiest in 
beginsel voor nieuwbouw van de sporthal. Dit is 
toekomstbestendig waarbij een duurzaam en 
flexibel gebruik essentieel is. 
Voorwaarde is dat het Agnieten College meedoet
In de fasering kan het primair onderwijs als laatste 
aansluiten. De ChristenUnie is positief over het 
voorstel, maar wil het nog verder in de fractie 
bespreken.

PvdA geeft aan dat het bij de Kultuurhusvisie niet 
alleen om het gebouw gaat, het is veel breder. 
Gebruikers moeten bereid zijn om de sleutels in te 
leveren. Dit vergt een cultuuromslag. Een nieuwe 
sporthal biedt optimale verbetering voor de 
toekomst. Flexibiliteit en aansluiting van het 
onderwijs is belangrijk. Het naar voren halen van 
het Agnieten College kan veel voordelen hebben. 
De 75-25% regeling vormt een belangrijk kader. 
Ervan uitgaande dat de gemeenten ruimten in het 
Kulturhus huurt, vraagt de PvdA zicht m.b.t. de 
exploitatie af hoe de nieuw stichting geprikkeld 
wordt ruimten onder te verhuren.
Vervolg op volgende bladzijde.
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Vervolg vorige bladzijde.

De fractie van D66 is ingenomen met de visie die 
samen met de participanten is opgesteld. Het 
opstellen van een integraal plan is belangrijk. 
Fasering inde volgorde onderwijs, bibliotheek en 
kinderopvang heeft de hoogste prioriteit om het 
middengebied te ontsluiten voor de verbindende 
functie tussen noord en zuid. D66 wil het 
onderwijs een hogere prioriteit geven in 
tegenstelling tot het college. De fractie kan 
instemmen met het kulturhusconcept in het 
voormalige Rabobankgebouw. Willen wel graag 
inzage in het ruimtelijk programma. Spreekt de 
voorkeur uit voor het renovatieplan 2a van De 
Schakel in plaats van nieuwbouw. 

De VVD vindt het goed te horen dat de 75 – 25% 
regeling haalbaar is. De VVD pleit voor een 
flexibele  en duurzame planvorming. De fractie 
vraagt zich af of we zolang kunnen wachten met 
de Zaaier. Wellicht ook naar voren halen conform 
Het Agnieten College. De VVD stemt in met het 
instellen van een monitoringscommissie. Over 
nieuwbouw of renoveren van de Schakel is nog 
geen standpunt ingenomen. De fractie komt daar 
in de raadsvergadering op terug. 

De voorzitter concludeert dat het voorstel als 
bespreekstuk wordt aangeboden aan de 
gemeenteraad. 
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5. Vrijwilligersbeleid en mantelzorgbeleid 
2016-2020
1. De inspraaknotitie vast te stellen.
2. Het vrijwilligersbeleid en 

mantelzorgbeleid 2016-2020 vast te 
stellen.

3. Kennis te nemen van de uitvoering 
van de waardering voor 
mantelzorgers voor 2015 zoals 
beschreven in hoofdstuk 8.6.1.

Gemeentebelangen geeft aan dat het college is 
geslaagd om een goede visie op dit onderwerp 
neer te leggen. De fractie heeft wel een 
kanttekening bij de vrijwilliger coördinator. Er 
gebeurt al veel op dit vlak. Ook wijst de fractie 
erop dat ten aanzien van de waardering voor 
vrijwilligers veel verenigingen hierin zelf voorzien. 
Voorkom dubbelingen hierin. De definitie 
mantelzorg kan verkeerd worden uitgelegd. Hier 
ligt een taak voor de consulenten. Overheid is 
primair verantwoordelijk voor de waardering van 
de mantelzorgers. De fractie ziet dit graag in geld 
uitgekeerd in plaats van VVV bonnen. Indien er 
sprake is van frictiekosten, dan wil de fractie 
daarover graag in kennis worden gesteld. 

De ChristenUnie is tevreden met de inbedding 
van de positie van de mantelzorger in het hele 
proces van zorg. ChristenUnie geeft aan dat het 
beter is om in het vervolg het vrijwilligersbeleid en 
mantelzorgbeleid uit elkaar te halen. De fractie 
pleit voor een aanscherping van de definitie 
mantelzorger. Niet het bedrijfsleven maar de 
gemeente moet het mantelzorg compliment 
betalen met eventueel  aanvulling vanuit 
bedrijfsleven. Is voorstander van meer plek voor 
de werkgroep mantelzorg. Geeft het college mee 
dat ten aanzien van het meten er is dan alleen het 
burgerpanel. 

Het CDA is blij dat er geen afscheid wordt 
genomen van mensen of organisaties die nu goed 
werk leveren en goed zijn georganiseerd. Dit doet 
recht aan de mantelzorgers. Stemmen in met de 
ruimere definitie van mantelzorger. Het CDA pleit 
ervoor om de positie van mantelzorgers te 
versterken. Wel hebben werkgevers nog een taak 
om het mantelzorgwerk beter af te stemmen met 
een reguliere baan. Hier is nog veel te winnen. De 
maatschappelijke stage om jongeren vroeg kennis 
te laten maken met onze samenleving is 
belangrijk. Hier ligt een belangrijke taak voor de 
vrijwilligerscoördinator. Het CDA stemt in met de 
notitie.

De PvdA geeft aan dat de prioriteit moet liggen bij 
zwaarst belaste mantelzorgers. Is van mening dat 
de definitie mantelzorger onjuist is geformuleerd. 
Er wordt onvoldoende recht gedaan aan de 
zwaardere mantelzorger. De PvdA adviseert met 
klem om de definitie niet te verruimen, maar de 
huidige te handhaven, minstens 8 uur per week 
en/of voor een periode van minimaal 3 maanden. 
Hiermee blijft de aansluiting met het CIZ 
bijvoorbeeld overeind. Zij stelt voor om de 
aanbevelingen van de participatieraad over de 
registratie van de mantelzorger over te nemen. 
Missen in de nota onderwerpen als respijtzorg, 
huishoudelijk hulp en dagbesteding als vormen 
van ondersteuning. Hanteer het principe van 
wederkerigheid. 
Financieel kader erg mager zeker afgezet 
tegenover de overschotten van de WMO
Ondersteunen de vrijwilligersmakelaar en de 
mantelzorgcoach. De waardering van de 
mantelzorger is een gemeentelijke taak. 
Vervolg op volgende bladzijde.
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Vervolg vorige bladzijde.

D66 gaat akkoord met de uitgangspunten van het 
raadsvoorstel. Active rol van de burger is evident. 
Deze groep moet kunnen rekenen op een goede 
ondersteuning en waardering van de overheid. 
Vraagt bij de uitwerking aandacht voor het 
onderscheid tussen mantelzorgers en vrijwilligers 
en de mantelzorgvergoeding. 

De VVD gaat niet in op de definitie van 
mantelzorger. Laat dit over aan het college. 
VVD geeft aan dat mantelzorg en vrijwilligers 
beleid prima in één nota is in te passen. De 
waardering zit niet alleen in de geldelijke 
waardering maar is veel breder. Vraagt het 
college de gulden midden weg te zoeken hierin. 
Vraagt zich af of de waardering eerder past bij de 
oude mantelzorger en minder bij de nieuwe 
mantelzorger. 

De voorzitter concludeert dat het als bespreekstuk 
aan de raad wordt aangeboden. 

6. 1e Wijziging Bestemmingsplan 
Oosterdalfsen
1. In te stemmen met het toepassen van 

de wijzigingsbevoegdheid voor het 
realiseren van een woongebouw voor 
56 woonzorgappartementen in het 
plangebied Oosterdalfsen, locatie 
“woon-werklocatie” (wijzigingsgebied 
2).

2. Een verklaring van geen bedenkingen 
af te geven voor de realisering van 
vier twee-onder-een-kapwoningen in 
het plangebied Oosterdalfsen, 
wijzigingsgebied 2.

Het CDA geeft aan dat de 
woonzorgappartementen voorzien in een 
behoefte. Geeft als randvoorwaarde mee dat het 
afgestemd moet worden op de wijk en als één 
geheel moet aansluiten. 

Gemeentebelangen hecht veel waarde aan een 
goede ruimtelijke inpassing van de 
appartementen. Kunnen instemmen met het 
voorstel.

De ChristenUnie stemt in met het voorstel.

De VVD stemt in met voorstel.

D66 stemt in met het voorstel. Wil wel graag de 
juridisch sluitende regeling toegelicht krijgen.

PvdA onderschrijft dat het goed plan is. Hebben 
moeite met het inschatten van de risico’s. Vragen 
om een terugkoppeling hiervan alsmede de 
juridische sluitende regeling. 

De voorzitter concludeert dat het als hamerstuk 
doorgaat naar de raad.
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7. 2e Bestuursrapportage
1. vast te stellen de tweede 

bestuursrapportage 2015 en in te 
stemmen met de begrotingswijziging 
2015, conform de tabel op pagina 
48/49;

2. in te stemmen met de 
begrotingswijziging voor de uitgaven 
in 2015 waarbij de onttrekking uit een 
reserve plaatsvindt, conform de tabel 
op pagina 39;

3. € 43.000 van het krediet openbare 
verlichting in te zetten voor 2015 in 
plaats van 2016 en de begroting 
conform te wijzigen.

De ChristenUnie wijst op de beperkte control voor 
de drie d’s. Vraagt aandacht voor de voortgang 
van de investeringen. Verwacht van het college 
een actieve opstelling wanneer er sprake is van 
een tekort op de begroting en actieven informatie 
daarover naar de gemeenteraad. Pleiten voor het 
maken van zinvolle afspraken ten aanzien van de 
prognose groei/krimp met de woningcorporaties.  
De ChristenUnie stemt in met het voorstel.  

Gemeentebelangen concludeert dat we op koers 
lopen. Verzoekt nog wel nadere informatie over 
de energieafrekening. Stemmen in met het 
voorstel. 

D66 Stemt in met het voorstel.

VVD stemt in met het voorstel.

PvdA stemt in met voorstel. Neemt de besteding 
van het overschot sociaal domein mee naar de 
behandeling van de begroting.

Besloten wordt dit als hamerstuk te agenderen 
voor de raadsvergadering. 

8. Sluiting De voorzitter sluit de vergadering om 23:25 uur.

Aldus besloten door de raadscommissie van de gemeente Dalfsen in zijn openbare vergadering van 
9 november 2015.

De raadscommissie voornoemd,

de voorzitter, de plaatsvervangend griffier,  
H.A.J. Kleine Koerkamp H.J. van der Woude
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